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Närvarande            
 

  Ledamöter

Torun Boucher (V), ordförande   

Sofia Modigh (KD), vice ordförande 

Bo Hansson (S) 

Sven Britton (S) 

Christopher Ödmann (MP) 

Eivor Karlsson (MP) 

Dennis Wedin (M) 

Alexandra Östback (M) 

Anita Lundin (M) 

Ann-Katrin Åslund (L) 

 

                       Ersättare:

Gisela Norrman (S), tjänstgörande   

Magnus Grönlund (S), tjänstgörande 

Else-Marie Bjellqvist (S) 

Halit Azizoglu (MP) 

Gunilla Almén (MP) 

Maria Elena Gonzales (V) 

Thomas Linn (M), tjänstgörande  

Britt Westerlind (KD) 

 

  Förhinder:

Ledamöterna Mirja Räihä (S) och Elisabeth Bäckström (M) samt 

ersättarna Niklas Källberg (L), Yvonne Riddervik (M), Johan 

Frantz (M), Erik Vallström (Fi) och Alfred Askeljung (C).  

 

 

Tjänstgörande ersättare:  

Gisela Norrman (S) för Mirja Räihä (S), Thomas Linn (M) för 

Elisabeth Bäckström (M) och Magnus Grönlund (S) för vakant 

plats för (S). 

 

Närvarande tjänstemän:  

örvaltningschefen Ann-Christine Hansson, avdelningscheferna F

Raili Karlsson och Annelie Svensson, tf avdelningschefen Lisbeth 

Hagman, strategen för upphandlingsfrågor Barbro Karlsson, samt 

nämndsekreteraren Barbara Ahlmark. 

I mötet deltog också Lina Hultman, borgarrådssekreterare vid 

äldre- och personalroteln (V), Mejke Runström, politisk 
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sekreterare vid KD-kansliet och Sarah Heidenborg, biträdande 

borgarrådssekreterare vid finansroteln (S).  

 

 

§ 1   Genomgång av närvaro 

 

Ordföranden Torun Boucher (V) öppnar sammanträdet.  

 

Noteras närvarande ledamöter och ersättare.  

 

Ordföranden Torun Boucher (V) informerar om att platsen efter 

ledamoten Rana Carlstedt (S) har på senaste kommunfullmäktige 

den 17 oktober 2016 förklarats vakant. 

 

 

§ 2   Val av justerare 

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) utses att tillsammans med 

ordföranden Torun Boucher (V) justera dagens protokoll.  

 

 

 

§ 3   Anmälan om protokollsjustering 

 

Anmäls att äldrenämndens protokoll från den 18 oktober 2016 har  

justerats den 31 oktober 2016.  

 

Äldrenämndens beslut 

 

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 

 

 

 

§ 4    Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 
dagordning 

 

Inga frågor anmäls och dagordningen fastställs. 

 

 

 

§ 5    Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och 
ersättare 

 

Inga skrivelser från äldrenämndens ledamöter eller ersättare 

anmäls. 
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§ 6   Förvaltningschefens information 

 

Förvaltningschefen Ann-Christine Hansson informerar om 

följande: 

a/   Det kommande heldagsseminarium för äldrenämnden den 13 

december 2016 i Farsta Gård ska börja kl. 9:00 med fika från och 

med kl. 8:30 och dagen avslutas runt kl. 17:00.  

Efter seminarium äger rum politiska förmöten och själva 

nämndsammanträdet startar kl. 16:00.  

Seminarieprogrammet kommer att delges nämndens politiker och 

borgarrådssekreterarna i samband med utskick av 

nämndhandlingar till decembernämnden. Det ska bl.a. diskuteras 

äldrenämndens verksamhetsplan för år 2017 omfattande budget 

och nämndens uppdrag. 

 

b/   Avdelningschefen AnnMarie Ståhl har den 31 oktober 2016 

slutat på äldreförvaltningen och en rekrytering av en ny 

avdelningschef för Uppföljning och Inspektion kommer att 

genomföras. Under den tiden fram tills den nya avdelningschefen 

tillträder sin tjänst utsågs samordnaren för stadens 

kvalitetsobservatörer Lisbeth Hagman till tf avdelningschefen. 

 

Tf avdelningschefen Lisbeth Hagman presenterar sig för 

äldrenämnden och ordf. Torun Boucher varmt välkomnar henne i 

den nya chefsrollen. 

  

Strategen Barbro Karlsson presenterar ärendet § 11 om 

genomförande av centrala upphandlingar av vård- och 

omsorgsboende och hemtjänst. Överflytt av ansvaret för dessa 

upphandlingar från kommunstyrelsen till äldrenämnden har 

beslutats på kommunfullmäktige den 17 oktober 2016 § 14 utl. 

2016:151 och § 15 utl. 2016:153. Se www.stockholm.se/politik 

eller http://insynsverige.se/stockholm-kf/protokoll?date=2016-10-

17 

Barbro Karlsson informerar också om att ett ärende om ett nytt 

förfrågningsunderlag för centrala entreprenadupphandlingar 

kommer att behandlas på äldrenämndens sammanträde den 13 

december 2016. Centrala entreprenadsupphandlingar genomförs 

fr.o.m. 2017 i samband med de årliga boendeplaneringar. 

Under våren 2017 fortsätter arbetet med nästkommande centrala 

entreprenadsupphandlingar vars avtal löper ut under hösten 2018. 

http://www.stockholm.se/politik
http://insynsverige.se/stockholm-kf/protokoll?date=2016-10-17
http://insynsverige.se/stockholm-kf/protokoll?date=2016-10-17
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§ 7 Remiss av Motion från Sofia Modigh (KD) om våld 
mot äldre kvinnor (2016:51) 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 106-737/2016 

Dnr 150-658/2016  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av motion från Sofia Modigh (KD) om våld mot 

äldre kvinnor. 

 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-09-25.  

 

Kommunstyrelsen har till bl.a. äldrenämnden remitterat en motion  

från Sofia Modigh (KD) med begäran om yttrande senast 2016-11-

16. Motionen tar upp att det stöd och de insatser till äldre kvinnor 

som utsätts för våld är otillräckliga och att det finns för lite 

kunskap om våld mot äldre kvinnor. Remissen tar upp riskerna 

med att gruppen äldre ofta betraktas som en homogen grupp och 

att detta kan göra att våld mot kvinnor inte uppmärksammas 

tillräckligt. 

 

Äldreförvaltningen instämmer med motionens förslag att det är 

viktigt att höja kompetensen om våld i nära relationer i 

äldreomsorgen.  

I en annan remiss om förslaget till Program om våld i nära 

relationer och hedersrelaterat våld och förtryck 2017-2020 finns 

det utpekade kompetensområden som bör ges till samtliga 

medarbetare i äldreomsorgen. Äldreförvaltningen anser att om 

stadens verksamheter kommer att arbeta enligt det nya 

programmet och kompetensutvecklar medarbetarna kan 

förebyggande insatser sättas in för att förhindra våld och 

medarbetarna får även kunskap om hur de ska agera om våldet 

inträffat. 
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Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Bo Hansson m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödman m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) yrkar bifall till ett 

gemensamt förslag till beslut. 

   

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att det finns två förslag till 

beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av (V), (S) och 

(MP) samt ett gemensamt förslag till beslut från (KD), (M) och 

(L). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner 

att nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag 

som stöddes av (V), (S) och (MP). 

 

Reservation från (KD), (M) och (L): 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) reserverar sig mot 

nämndens beslut till förmån för sitt eget förslag till beslut enligt 

följande: 

 

”Vi föreslår att äldrenämnden beslutar 

- Att  tillstyrka motionen  

- Att därutöver anföra följande 

I en artikel i tidningen Äldre i Centrum redogör överläkare och 

professor Gun Heimer, chef för NKC, Nationellt centrum för 

kvinnoförtryck, för en delslutsats i en forsknings och 

kunskapsöversikt vid Nationellt centrum för kvinnofrid vid 

Uppsala universitet. Delslutsatsen är den att äldre kvinnor som 

utsätts för sexuellt våld har svårare att få hjälp på grund av 

omgivningens okunskap.  

 

Som svar på motionen om våld mot äldre kvinnor av Sofia 

Modigh (KD) redogör äldreförvaltningen för att om stadens 

verksamheter arbetar enligt Program om våld i nära relationer och 

hedersrelaterat våld och förtryck 2017-2020 och om medarbetarna 

kompetensutvecklas för att förhindra våld och agera adekvat vid 

inträffat våld, så behövs inga ytterligare insatser. 

 

I det nämnda programmet hänvisas förvisso till en studie om 

våldsutsatthet och hälsa vilken visade att hjärtinfarkt är två till fyra 

gånger vanligare hos kvinnor i åldern 56-74 år, som varit utsatta 
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för våld, än hos dem som inte har varit det. Äldre kvinnor 

påverkas av flera av de i rapporten omnämnda faktorer som gör 

dem extra sårbara vid våldsutsatthet.  

 

Motionen har dock ett annat fokus, nämligen att problematiken 

hos äldre kvinnor ofta är av speciell art eftersom de känner att de 

får skylla sig själva eller för att de tycker det är jobbigt att prata 

om exempelvis sexuellt våld. Om detta nämns inget i vare sig 

programmet eller i äldreförvaltningens svar.  

 

Ett kompetent och respektfullt bemötande hos de olika aktörer 

som kommer i kontakt med våldsutsatta äldre kvinnor är viktigt. 

Lika viktigt är att personalen genom ett lyhört förhållningssätt 

upptäcker tidiga tecken på att allt inte står rätt till och förmår agera 

utifrån det. Utbildning är i sammanhanget viktig för att personalen 

ska våga fråga om våld.” 
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§ 8 Remiss av förslag till ”Program mot våld i nära 
relationer och hedersrelaterat våld och förtryck 2017-
2020” 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 155-1324/2016 

Dnr 150-658/2016  

 Äldrenämndens beslut 

 

 Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av förslag till ”Program mot våld i nära relationer 

och hedersrelaterat våld och förtryck 2017-2020”. 

 

      Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

           

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2016-09-23. 

 

Kommunstyrelsen har till bl.a. äldrenämnden remitterat förslag till 

”Program mot våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och 

förtryck 2017-2020” för yttrande senast 2016-11-24. 

Programmet förordar en gedigen kompetensutveckling kring hur 

man förebygger våld och agerar när våld har uppstått.  

Programmet presenterar mål för utbildningsinsatser i 

våldsförebyggande arbete för medarbetare och chefer samt anger 

att det våldspreventiva arbetet ska anges i lämpligt 

policydokument i verksamheten, exempelvis likabehandlingsplan 

eller motsvarande och att det våldspreventiva arbetet i staden ska 

vara samordnat, evidensbaserat och av hög kvalitet. 

 

Äldreförvaltningen anser att programmet tar hänsyn till den utsatta 

grupp som äldre utgör och att de insatser som föreslås enligt 

programmet utgör en god grund för stadens fortsatta arbete mot 

våld i nära relationer och mot hedersrelaterat våld och förtryck. 

Det är därför av yttersta vikt att äldreomsorgen tar hänsyn till alla 

dessa delar och att medarbetarna har en gedigen kompetens i 

frågan och att arbetsplatsen även har en struktur på möten så 

frågorna behandlas kontinuerligt. Inom äldreomsorgen finns 

samtliga målgrupper som beskrivs i programmet och en individ 

kan tillhöra flera riskgrupper. 
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Äldreförvaltningen ställer sig positivt till de förslagen om hur 

arbetet mot våld ska läggas upp med gedigna 

utbildningssatsningar på olika nivåer, att frågan skrivs in i 

befintliga policydokument som likabehandlingsplanen. 

Medarbetarna i äldreomsorgens verksamheter ska samverka med 

berörda parter såväl inom som utanför organisationen för att 

förebygga våld och agera om våld har uppstått. Alla medarbetare i 

stadens verksamheter ska veta vart man ska vända sig om en 

vuxen våldsutsatt person vill ha stöd alternativt om ett barn 

upplever våld, eller om en person som utövar våld vill söka hjälp 

för att förändra sitt beteende. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 

  

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande. 

  

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (L): 

”Ett program mot våld i nära relationer och hedersrelaterat våld 

och förtryck är positivt och mycket välkommet. Vi konstaterar att 

socialförvaltningen har gjort ett gediget arbete med programmet 

och att det innehåller många bra förslag. Att utsättas för våld och 

förtryck är en inskränkning på människors frihet och integritet. 

Varje individ har rätt att leva och bestämma över sitt eget liv. När 

denna rättighet inte upprätthålls är det samhällets ansvar att agera 

och säkerställa att de grundläggande värdena i samhället bejakas. 

 

Beträffande det remitterade förslaget till Program om våld i nära 

relationer och hedersrelaterat våld och förtryck vill vi särskilt 

belysa äldreperspektivet. Recent forskning visar med all tydlighet 

att äldre generellt och i synnerhet äldre kvinnor som utsätts för 

sexuellt våld har svårare att få hjälp på grund av omgivningens 

okunskap.  

 

I det nämnda programmet hänvisas förvisso till en studie om 

våldsutsatthet och hälsa vilken visade att hjärtinfarkt är två till fyra 

gånger vanligare hos kvinnor i åldern 56-74 år, som varit utsatta för 
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våld, än hos dem som inte har varit det. Äldre kvinnor påverkas av 

flera av de i rapporten omnämnda faktorer som gör dem extra sårbara 

vid våldsutsatthet.  

 

Som ansvarskännande äldrepolitiker måste vi belysa att 

problematiken hos äldre kvinnor ofta är av speciell art eftersom de 

känner att de får skylla sig själva eller för att de tycker det är 

jobbigt att prata om exempelvis sexuellt våld. Om detta nämns 

inget i vare sig rapporten eller i äldreförvaltningens svar.  

Ett kompetent och respektfullt bemötande hos de olika aktörer 

som kommer i kontakt med våldsutsatta äldre kvinnor är viktigt. 

Lika viktigt är att personalen genom ett lyhört förhållningssätt 

upptäcker tidiga tecken på att allt inte står rätt till och förmår agera 

utifrån det. Utbildning är i sammanhanget viktig för att personalen 

ska våga fråga om våld. 

 

De synpunkter som våra allianskollegor i socialnämnden framfört 

i sitt förslag till beslut anslutar vi oss till.  

 

Det är förvånande att majoriteten inte strävar efter ett 

blocköverskridande samarbete, dels för att programmet ska vara 

gällande över mer än en mandatperiod, dels krävs ett samarbete 

för ett mer långsiktigt och hållbart arbete. Det faktum att 

kompetens från utomstående aktörer saknas i programmet är också 

bekymmersamt. Civilsamhällets organisationer, myndigheter och 

experters kompetens är ovärderliga och behövs i arbetet för att 

motverka våld och förtryck. 

 

Då majoriteten inte heller gett uttryck för att handlingsplaner ska 

upprättas, efterfrågar vi konkretion, analys samt en 

genomförandeplan i programmet. Till exempel måste begreppet 

”behov” vid stödinsatser brytas ner, så att det blir tydligt både vem 

eller vilka som utgör hot och de risk- och sårbarhetsfaktorer som 

finns för den utsatte. 

 

Det handlar även om att problematisera utmaningarna i 

Stockholms ytterstadsområde. Ett systematiskt förtryck av kvinnor 

är vanligt förekommande i områdena och därtill föreligger ett 

socioekonomiskt utanförskap. Unga kvinnor blir offer för 

hederskulturen, men även pojkar blir både förövare och offer när 

då de tvingas upprätthålla hedersnormer. Kvinnor och män som 

söker en fristad i Sverige ska inte mötas av samma förtryck som 

de en gång flydde ifrån. 
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Våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och förtryck är 

något som kan drabba människor av olika könsidentitet och i alla 

åldrar. Även om våldet oftast utövas av män och det oftast är 

kvinnor som drabbas är det viktigt att inte fastna i det 

normtänkande i arbetet med att hjälpa dem som utsätts. Därför är 

det viktigt att ett program som detta genomsyras av normkritiskt 

tänkande. Vi saknar tydlighet kring detta i programmet. Även om 

programmet nämner män som utsätts för våld i nära relationer och 

unga män som utsätts för hedersrelaterat våld är det inte 

tillräckligt tydligt och genomsyrar inte programmet på det sätt som 

det borde. Det bör också stå att ”pojkar och män” kan utsättas för 

hedersrelaterat våld och förtryck.” 
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§ 9  Remiss av motion från Ann-Katrin Åslund (L) om att 
låta äldre välja form för nattillsyn 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 106-982/2016 

Dnr 150-648/2016  

       Äldrenämndens beslut 

 Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av motion från Ann-Katrin Åslund (L) om att låta 

äldre välja form för nattillsyn.           

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2016-10-07. 

 

Kommunstyrelsen har till bl.a. äldrenämnden remitterat motion 

från Ann-Katrin Åslund (L) ”om att låta äldre välja form för 

nattillsyn” för yttrande senast 2016-12-01. 

Motionen föreslår att kommunsfullmäktige ger kommunstyrelsen 

och äldrenämnden i uppdrag att i samråd med stadsdelsnämnderna 

och andra berörda nämnder införa en rätt för mottagare av 

hemtjänst att välja nattillsyn via kamera.  

 

Äldreförvaltningen anser att välfärdsteknologi är en högst aktuell 

fråga och det bedrivs ett flertal utvecklingsprojekt med 

målsättning att staden ska kunna erbjuda olika tekniska lösningar i 

form av biståndsbedömda insatser. När det gäller nattillsyn 

specifikt finns det idag, förutom tillsyn via kamera, andra former 

av tekniska lösningar t.ex. rörelsesensorer på marknaden. Förutom 

att utreda vilken/vilka tekniska lösningar som ska erbjudas måste 

det också beslutas om organiseringsformer, ersättningsmodeller, 

avgifter etc. Enligt äldreförvaltningens uppfattning kommer den 

strategi för Stockholm som en smart och uppkopplad stad som 

föreslagits underlätta utveckling och implementering av 

välfärdstekniska lösningar i stadens äldreomsorg. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Bo Hansson m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödman m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 
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Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) yrkar bifall till ett 

gemensamt förslag till beslut. 

   

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att det finns två förslag till 

beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av (V), (S) och 

(MP) samt ett gemensamt förslag till beslut från (KD), (M) och 

(L). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner 

att nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag 

som stöddes av (V), (S) och (MP). 

 

Reservation från (KD), (M) och (L): 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) reserverar sig mot 

nämndens beslut till förmån för sitt eget förslag till beslut enligt 

följande: 

 

”Vi föreslår att äldrenämnden beslutar 

-  att tillstyrka motionen. 

-  att därutöver anföra följande 

Den tekniska utvecklingen ger större möjligheter för äldre att välja 

själva. De äldre som har nattillsyn via hemtjänsten bör få välja om 

de vill fortsätta ha det genom personliga besök, som idag, eller via 

att en kamera eller liknande utrustning monteras i sovrummet. 

 

Självklart måste de tekniska, juridiska och ekonomiska detaljerna 

redas ut. Det rör exempelvis vem som ansvarar för att bekosta, 

tillhandahålla och installera den tekniska utrustningen. Men om 

andra kommuner kan genomföra den här typen av valfrihetsreform 

så kan Stockholm göra det också. 

 

Digitala och elektroniska tjänster är framtiden inom 

omsorgssektorn, som ett komplement till det personliga möte som 

endast kan ske människor emellan. Stockholm måste öka 

ambitionsnivån när det kommer till digital utveckling. 

 

Vi allianspolitiker i äldrenämnden prioriterar reformer som stärker 

välfärdens kärna och ger den enskilde större självbestämmande. 

Att göra det möjligt att välja nattillsyn på distans låter varje 

brukare hitta den form som passar för just honom eller henne, och 

ökar därmed kvaliteten i omsorgen.” 
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§ 10  Remiss av motion från Ann-Katrin Åslund (L) om 
hälsofrämjande insatser för äldre 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 106-981/2016 

Dnr 150-649/2016  

       Äldrenämndens beslut 

 Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av motion från Ann-Katrin Åslund (L) om 

hälsofrämjande insatser för äldre. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2016-10-24. 

 

Kommunstyrelsen har till bl.a. äldrenämnden remitterat motion 

från Ann-Katrin Åslund (L) ”om hälsofrämjande insatser för 

äldre” för yttrande senast 2016-12-01. 

Motionen föreslår att kommunsfullmäktige ger kommunstyrelsen 

och äldrenämnden i uppdrag att 

- stadsdelsnämnderna ska ta fram en plan för hälsofrämjande 

och förebyggande insatser för äldre 

- äldrenämnden ska sprida resultaten av forskning om 

hälsofrämjande och förebyggande insatser till 

stadsdelsnämnderna och att följa upp och utvärdera 

stadsdelsnämndernas arbete 

- stadsdelsnämnderna ska se till att det finns öppna, icke-

biståndsbedömda mötesplatser för äldre under hela året. 

 

Äldreförvaltningen anser att det hälsofrämjande och förebyggande 

arbetet är ett viktigt område. Det har inom äldreförvaltningen 

genomförts olika aktiviteter gällande hälsofrämjande och 

förebyggande insatser för äldre.  

När det gäller att sprida resultaten av forskning om hälsofrämjande 

och förebyggande insatser så deltar äldreförvaltningen i forsknings- 

och utvecklingsprojekt. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Bo Hansson m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödman m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 
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Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) yrkar bifall till ett 

gemensamt förslag till beslut. 

   

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att det finns två förslag till 

beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av (V), (S) och 

(MP) samt ett gemensamt förslag till beslut från (KD), (M) och 

(L). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner 

att nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag 

som stöddes av (V), (S) och (MP). 

 

Reservation från (KD), (M) och (L): 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) reserverar sig mot 

nämndens beslut till förmån för sitt eget förslag till beslut enligt 

följande: 

 

”Vi föreslår att äldrenämnden beslutar 

- att tillstyrka motionen. 

- att därutöver anföra följande 

Om vi ska kunna lägga fler friska år till livet måste vi förebygga 

ohälsa bland äldre och främja ett hälsosamt åldrande. 

 

För att tillgodose en jämlik tillgång till hälsofrämjande insatser 

måste stadsdelarna arbeta mer aktivt med denna fråga. Det måste 

till dels en tydligare styrning från äldrenämnden och kommun-

fullmäktige, dels en större medvetenhet bland stadsdelsnämnderna 

om vikten av att arbeta förebyggande. 

 

Vi hade efterlyst ett mer utförligt resonemang från äldreför-

valtningen om hur tillgången till hälsofrämjande verksamheter kan 

bli mer jämlik mellan stadsdelarna, i ljuset av de brister som 

revisorerna lyfter fram. Det är för stora skillnader mellan 

stadsdelarna. 

 

Vi vill återigen betona att den kartläggning som genomfördes 

2015 visar att vissa stadsdelar periodvis på sommaren inte hade 

någon öppen verksamhet. Stadsdelsnämnderna bör få ett 

resurstillskott för att kunna ha fler öppna verksamheter, året om. 

Men det faktum att ett par stadsdelar tidvis helt stängde sina 
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verksamheter visar också på behovet av en tydlig, politiskt 

bestämd kravnivå. 

 

Vad gäller aktivitetscentren på trygghetsboendena så konstaterar 

vi att det fortfarande finns många oklarheter kring finansieringen, 

ambitionsnivån och innehållet. Förhoppningsvis kan 

aktivitetscentren bli ett värdefullt komplement till stadsdelarnas 

övriga verksamhet.” 
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11.   Genomförande av centrala upphandlingar av vård- 
och omsorgsboende och hemtjänst 

Delegation och rutiner inom äldrenämnden respektive 

äldreförvaltningen med anledning av kommunfullmäktiges beslut 

att överflytta ansvaret för centrala upphandlingar av vård- och 

omsorgsboende och hemtjänst från kommunstyrelsen till 

äldrenämnden 

Dnr 510-697/2016  

        

            Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och uppdrar till äldreförvaltningen att 

från och med 2017 ta fram vägledning till 

stadsdelsnämnderna avseende processen att bereda 

förslag om drift av vård- och omsorgsboende i 

samband med den årliga äldreboendeplaneringen i 

enlighet med kommunfullmäktiges beslut och detta 

tjänsteutlåtande. 

 

2. Äldrenämnden delegerar till förvaltningschef för 

äldreförvaltningen att utarbeta förslag till 

förfrågningsunderlag för central entreprenad-

upphandling enligt LOU. 

 

3. Äldrenämnden beslutar om förfrågningsunderlag för 

central entreprenadupphandling enligt LOU. 

 

4. Äldrenämnden beslutar att MBL-förhandling av 

förfrågningsunderlag samt tilldelningsbeslut vid central 

entreprenadupphandling enligt LOU och upphandling 

enligt LOV ska ske i äldreförvaltningens 

förvaltningsgrupp. 

 

5. Äldrenämnden beslutar om tilldelning av kontrakt vid 

central entreprenadupphandling enligt LOU.  

 

6. Förvaltningschef för äldreförvaltningen ges delegation 

att vid central entreprenadupphandling enligt LOU 

besluta om avbrytande av upphandling, att teckna avtal 

i enlighet med tilldelningsbeslut, förlänga avtal, att 
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göra mindre justeringar i avtal utifrån affärsmässiga 

överväganden samt att säga upp och häva avtal. 

  

7. Förvaltningschef för äldreförvaltningen ges delegation 

att vid extra ordinära händelser, i samråd med 

äldrenämndens ordförande, besluta om att justera 

antalet boenden om det under arbetet med 

upphandlingen visar sig vara omöjligt eller uppenbart 

olämpligt att inkludera boendet eller om något 

ytterligare boende måste ingå i upphandlingen. 

 

8. Förvaltningschef för äldreförvaltningen ges delegation 

att utarbeta eventuella nya förfrågningsunderlag för 

upphandling enligt LOV samt förslag till revidering av 

befintliga förfrågningsunderlag. 

 

9. Äldrenämnden beslutar om helt nya 

förfrågningsunderlag enligt LOV som införs med 

anledning av eventuella nya valfrihetssystem som kan 

komma att införas samt reviderat förfrågningsunderlag 

enligt LOV som innebär väsentliga förändringar.  

 

10. Förvaltningschef för äldreförvaltningen ges delegation 

att besluta om reviderat förfrågningsunderlag enligt 

LOV som innebär marginella förändringar och som 

föranleds av förändrade laghänvisningar och/eller 

föreskrifter utfärdade av statlig myndighet. 

 

11. Förvaltningschef för äldreförvaltningen ska i samråd 

med äldrenämndens ordförande avgöra vad som anses 

utgöra väsentliga respektive marginella förändringar av 

förfrågningsunderlag enligt LOV. 

 

12. Förvaltningschef för äldreförvaltningen ges delegation 

att i upphandlingar enligt LOV besluta om 

godkännande, teckna avtal, säga upp samt häva avtal. 

 

13. Äldrenämnden ska löpande informeras om 

förvaltningschefens beslut om godkännande i 

upphandling enligt LOV samt om de eventuella avtal 

som sagts upp eller hävts. Informationen ska ges i form 

av anmälningsärende till nämnden. 
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14. Avdelningschef inom äldreförvaltningen ges delegation 

att förvalta avtal enligt LOV. 

 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

   

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2016-10-28. 

 

I budget 2016 fick kommunstyrelsen i uppdrag att tillsammans 

med äldrenämnden ta fram ett förslag på hur ansvaret för centrala 

entreprenadupphandlingar av vård- och omsorgsboenden ska 

flyttas över till äldrenämnden. I budget 2016 angavs dessutom att 

äldrenämnden övertar, till följd av sitt kommunövergripande 

ansvar för äldreomsorg, ansvaret för upphandling samt 

uppföljning av avtal rörande äldreomsorg enligt LOV från 

kommunstyrelsen.  

 

Ett förslag kring dessa uppdrag togs fram av stadsledningskontoret 

i samverkan med äldreförvaltningen och kommunfullmäktige 

beslutade den 17 oktober 2016 att anta förslaget om överflytt av 

ansvar för genomförande av centrala upphandlingar av vård- och 

omsorgsboenden samt hemtjänstutförare. Vid detta sammanträde 

beslutade även kommunfullmäktige om en ny central 

entreprenadupphandling av vård- och omsorgsboenden 2017.  

Se http://insynsverige.se/stockholm-kf/protokoll?date=2016-10-17 

(§ 14 utl. 2016:151 och § 15 utl. 2016:153) 

 

Med anledning av kommunfullmäktige beslut, behöver 

äldrenämnden besluta om vad överflytten av ansvaret innebär för 

nämnden i form av vilka beslut som ska fattas på nämndnivå och 

vilka beslut som nämnden delegerar till äldreförvaltningen.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 

  

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande. 

  

Beslutsgång 

http://insynsverige.se/stockholm-kf/protokoll?date=2016-10-17
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Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (L): 

”Ärendet beskriver bland annat att stadsdelsnämnderna årligen i 

samband med arbetet för boendeplaneringen ska ta fram ett förslag 

till plan för de vård- och omsorgsboenden som finns inom 

stadsdelsnämndsområdet. Äldrenämnden bearbetar förslagen från 

stadsdelsnämnderna och föreslår åtgärder med fokus på 

kvalitetsutveckling där fördelning av driftsformer och 

konsekvenser för såväl stadsdelen som staden som helhet beaktas.  

 

I ”mina synpunkter” i underlaget till detta ärende beskriver 

borgarråden Wanngård och Lindblom ett antal ställningstaganden 

som behöver belysas närmare. Grundläggande principer för 

stadens äldreboendeplanering ska tas fram, det ska vara en god 

balans mellan olika utförare av vård- och omsorgsboende som 

ingår i valfrihetssystemet och staden ska aktivt arbeta för att 

främja icke-vinstdrivande verksamheter. Här skymtar åter den 

rödgrönrosa majoritetens fäbless för och fokusering på driftsform 

istället för kvalitet. Farhågan finns att det beaktandet kan leda till 

än mer definierade procentandelar för olika driftsformer. Redan 

idag arbetar äldreförvaltningen utifrån en 60/40 princip: 60 

procent egen regi, 40 procent entreprenad, privat, idéburen 

äldreomsorg. Vad som utgör en god balans borde regleras av 

medborgarnas efterfråga snarare än tjänstemäns tyckande. Vi 

allianspartier ställer kvaliteten i fokus och finner driftsformen 

därtill underordnad.  

 

Vidare beskriver Wanngård och Lindblom att ”upphandlingar 

särskilt ska beakta och ställa krav på bemanning, utbildningsnivå, 

kompetens och goda arbetsvillkor samt att upphandlingar ska 

säkerställa att allmänhetens insyn beaktas och hinder för idéburen 

verksamhet undanröjs”. Vi motsätter oss denna detaljstyrning. 

Bemanning är väldigt beroende av brukares behov vid varje given 

tidpunkt. Goda arbetsvillkor kan till viss del regleras men det 

måste också vara delvis upp till entreprenören.” 
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§ 12   Uppsägning av utförare inom valfrihetssystemet 
för hemtjänst och tillfälligt uppehåll i upphandlingen 
med anledning av nytt förfrågningsunderlag 

Dnr 513-745/2016 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen samt föreslår 

kommunstyrelsen att hos kommunfullmäktige föreslå att 

samtliga avtal inom valfrihetssystemet för hemtjänst sägs 

upp fr.o.m. 1 maj 2017. 

 

2. Äldrenämnden föreslår kommunstyrelsen att hos 

kommunfullmäktige föreslå ett tillfälligt uppehåll i 

upphandling av utförare till valfrihetssystemet för 

hemtjänst tills nytt förfrågningsunderlag börjat gälla  

den 1 maj 2017. Det tillfälliga stoppet gäller fr.o.m. datum 

för kommunfullmäktiges beslut. 

 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-10-21.  

Kommunfullmäktige har beslutat den 17 oktober 2016 om att ett 

nytt förfrågningsunderlag ska tas fram för upphandling av utförare 

till valfrihetssystemet för hemtjänst. Det nya förfrågnings-

underlaget ska ta hänsyn till krav och vägledande principer som 

framgår i äldrenämndens ärende: Utveckling av hemtjänst (dnr 

152-643/2016). Utifrån dessa förutsättningar föreslår 

äldreförvaltningen att avtalen för befintliga utförare i 

valfrihetssystemet för hemtjänst sägs upp och att ett tillfälligt 

stopp införs i upphandlingen tills nytt förfrågningsunderlag börjar 

gälla den 1 maj 2017. Det tillfälliga stoppet föreslås gälla fr.o.m. 

det datum som kommunfullmäktige beslutar om detta ärende. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Bo Hansson m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödman m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 
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Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) yrkar bifall till ett 

gemensamt förslag till beslut. 

   

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att det finns två förslag till 

beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av (V), (S) och 

(MP) samt ett gemensamt förslag till beslut från (KD), (M) och 

(L). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner 

att nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag 

som stöddes av (V), (S) och (MP). 

 

Reservation från (KD), (M) och (L): 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) reserverar sig mot 

nämndens beslut till förmån för sitt eget förslag till beslut enligt 

följande: 

 

”Vi föreslår att äldrenämnden beslutar 

- att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 

- att därutöver anföra följande 

Detta ärende ansluter till kommunfullmäktiges beslut om att ett 

nytt förfrågningsunderlag ska tas fram för upphandling av utförare 

till valfrihetssystemet för hemtjänst.  

Nu ska befintliga avtal sägas upp och ett tillfälligt stopp införas i 

upphandlingen tills ett nytt förfrågningsunderlag börjar gälla den 1 

maj 2017. 

 

Vi vill även i detta sammanhang med emfas framföra följande: 

 

Det är glädjande att den rödgrönrosa majoriteten bibehåller LOV 

som upphandlingsform. Fördelarna att med LOV kunna skapa god 

kvalitet, utbud och kontinuitet för brukarna är tydligt påvisade. 

Samtidigt kan vi fortsatt konstatera att den rödgrönrosa 

majoriteten väljer att försvåra för framförallt nya och mindre 

aktörer inom hemtjänsten genom att ställa krav som varken är 

relevanta eller rimliga. Utgångspunkten för förändringar inom 

hemtjänsten måste vara att omsorgen om de äldre ska bli bättre.  

 

Vi ställer oss fortsatt tveksamma till på vilket sätt ett antal av de 

föreslagna förändringarna i förfrågningsunderlaget för 
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upphandling av hemtjänsten enligt LOV kommer de äldre till godo 

i form av ökad kvalitet i omsorgen eller ökad valfrihet av utförare: 

 

1. Arbetskläder – vi anser att frågan om arbetskläder förvisso kan 

vara angelägen, men att alltför mycket detaljstyrning bör undvikas 

och kan göra det extra svårt för bra små utförare.  

2. Tillgång till lokal för omklädning – vi anser likaså att frågan om 

tillgång till lokal för omklädning kan vara angelägen, men att 

alltför mycket detaljstyrning bör undvikas. I synnerhet för bra små 

utförare kan detta vara svårt.  

3. Verksamhetsansvariges närvaro – även frågan om närvaro av de 

som är verksamhetsansvariga är en detaljstyrning som bör 

undvikas.  

4. Ökad personalkontinuitet – vi stödjer problemformuleringen 

men undrar samtidigt hur detta kan genomföras praktiskt om 

enheterna samtidigt ska vara mindre? För att uppnå målen anser vi 

att olika former av incitament är att föredra framför specifika krav.  

5. Arbetsrättliga förhållanden – kollektivavtal eller 

kollektivavtalsliknande villkor. Här behövs en specifikation av 

”kollektivliknande villkor”.  

6. Obligatorisk närvaro vid informationsmöten  

7. Samverkan med landstinget  

8. Minsta volym/antal brukare vid en viss tid – detta ställer krav på 

möjligheten att få sin verksamhet bedömd i det hänseendet vid 

mer än ett tillfälle. Hur tänker förvaltningen kring det? Vi anser 

därutöver att volymkravet riskerar att bli problematiskt för små 

utförare.  

9. Miljöpåverkan – vi vill uttrycka förhoppningen att detta inte 

innebär en rekommendation från politiken att samtliga 

hemtjänstanställda ska använda tjänstecykel i jobbet, vilket skulle 

ansluta till uttalat önskemål från ansvarigt borgarråd.  

 

Därutöver kommer en metod med referenstagning att införas. 

Hemtjänstutförare ska kunna lämna referenser som visar att 

utföraren kan hålla det den lovar kring att uppfylla stadens krav. 

Vi allianspartier är också angelägna om att skapa optimala 

förutsättningar för en hög kvalitet i äldreomsorgen, men 

referenstagning torde av förklarliga skäl bli svårt för nystartade 

företag inom välfärdssektorn. Referenstagning får inte innebära att 

seriösa nya utförare inom hemtjänsten på förhand diskvalificeras.” 
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§ 13   Sammanställning över ej verkställda beslut enligt 
4 kap. 1 § socialtjänstlagen (SoL) för kvartal 3 2016 

Dnr 410-734/2016 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens anmälan med 

sammanställning av stadsdelsnämndernas rapportering av 

ej verkställda beslut för kvartal 3 år 2016 och överlämnar 

den till kommunfullmäktige. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-10-21.  

Sedan år 2006 är kommunerna skyldiga att kvartalsvis rapportera 

alla gynnande beslut enligt 4 kap. 1 § socialtjänstlagen som inte 

verkställts inom tre månader. Rapportering ska ske till 

tillsynsmyndigheten IVO samt kommunens revisorer. 

Socialnämnden och motsvarande äldrenämnden ska lämna en 

statistikrapport till kommunfullmäktige över de beslut som har 

rapporterats som ej verkställda. I ärendet redovisas de ej 

verkställda beslut som stadsdelsnämnderna har rapporterat till 

IVO, revisionskontoret och äldreförvaltningen avseende kvartal 3 

år 2016. Vid periodens slut, den 30 september, fanns totalt 144 

beslut som var fortsatt ej verkställda. Majoriteten av besluten 

avser permanent särskilt boende där den enskilde har tackat nej till 

erbjudande om plats.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 25 (33) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 9 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 15 november 2016 

 

§ 14   Fördelning av arbetsmiljöuppgifter från 
äldrenämnd till förvaltningschef 

Dnr 121-574/2016 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och fördelar arbetsmiljöuppgifter till 

förvaltningschef Ann-Christine Hansson enligt 

förvaltningens förslag.  

 

2. Äldrenämnden beslutar att förvaltningschefen har rätt     

            att fördela arbetsmiljöuppgifter vidare ut i  

                  organisationen, så att det systematiska  

                  arbetsmiljöarbetet kan bedrivas på ett tillfredsställande  

                  sätt. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-10-07.  

Fördelning av arbetsmiljöuppgifter sker enligt Arbetsmiljöverkets 

föreskrift om systematiskt arbetsmiljöarbete, AFS 2001:1. 

Arbetsgivaren ska undersöka, genomföra och följa upp 

verksamheten så att ohälsa och olycksfall i arbetet förebyggs och 

en tillfredsställande arbetsmiljö uppnås. 

 

Arbetsgivaren ska fördela arbetsmiljöuppgifter genom så kallad 

uppgiftsfördelning till chefer i verksamheten. Det juridiska 

ansvaret för arbetsmiljön kan dock inte delegeras utan ligger kvar 

hos arbetsgivaren. För äldrenämnden innebär det att det är de 

förtroendevalda som är arbetsgivare och huvudansvariga för en 

god arbetsmiljö. Ansvaret är kollektivt för alla ledamöter i 

nämnden. En uppgiftsfördelning av det systematiska 

arbetsmiljöarbetet behöver göras från nämnd till förvaltningschef. 

Nämnden ska se till att förvaltningschefen får rätt att fördela ut 

uppgifter i organisationen så att det systematiska arbetsmiljö-

arbetet kan bedrivas på arbetsplatserna.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  



 Protokoll 

Sida 26 (33) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 9 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 15 november 2016 

 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 



 Protokoll 

Sida 27 (33) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 9 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 15 november 2016 

 

§ 15   Stadens samordnare för deltagande i projektet EIT 
Healt – vidaredelegation 

Dnr 330-623/2016 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och delegerar till förvaltningschefen Ann-Christine 

Hansson att utse berörd avdelningschef att representera 

staden i EIT Health.  

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-10-21.  

 

Den 19 maj 2015 tog äldrenämnden beslut om deltagande i EIT 

Health (European Institute of Innovation and Technology) och 

överlämnade ärendet till kommunfullmäktige för beslut. Den 28 

september 2015 tog kommunfullmäktige beslut om att godkänna 

äldrenämndens förslag till deltagande i EIT Health.  

För att få önskvärd effekt av ett deltagande i EIT Health krävs 

samverkan med bland andra stadsdelsnämnderna men även med 

lokala lärosäten och näringsliv. Då äldrenämnden är drivande för 

stadens deltagande är det också lämpligt att den fortsatta 

samordningen för EIT Health finns där. I ärendet Stadens 

samordnare för deltagande i EIT Health (dnr 330-152/2015) har 

äldrenämnden beslutat att förvaltningsdirektör Ann-Christin 

Hansson är stadens samordnare för EIT Health. Äldrenämnden 

delegerar nu till förvaltningschefen rätten att utse berörd 

avdelningschef att representera staden i EIT Health.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 



 Protokoll 

Sida 28 (33) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 9 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 15 november 2016 

 

§ 16   Medborgardialog 2017 kring äldreomsorg 

Dnr 420-749/2016 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag till  

      medborgardialog 2017 om äldreomsorg. 

 

2. Ärendet delges stadsdelsnämnderna för kännedom. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-10-25.  

 

Äldreförvaltningen genomförde mellan 2012 och 2014 rådslag om 

äldreomsorgen i samtliga stadsdelar. 2015 utvärderades rådslagen 

(Dnr 252/265-2015). Äldreförvaltningen har fått i uppdrag att 

utifrån utvärderingen ta fram ett förslag till utformning av rådslag 

framöver.  

Äldreförvaltningen föreslår att medborgardialoger om 

äldreomsorg integreras med stadsdelsförvaltningarnas dialoger. 

Det blir då möjligt att fånga upp frågor och problemformuleringar 

som är aktuella för medborgarna just där, just då.  

Äldreförvaltningen kan bidra till dialogen utifrån behoven i 

respektive stadsdel. Det kan till exempel handla om medverkan av 

tjänstemän, om informationsmaterial eller kommunikationsstöd.  

Äldreförvaltningen kommer att kartlägga planerade 

medborgardialoger på stadsdelsnämnderna 2017 för att därefter 

erbjuda stöd och medverkan. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 



 Protokoll 

Sida 29 (33) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 9 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 15 november 2016 

 

§ 17   Anmälan av kontorsyttrande om remiss av KLS:s 
rekommendation att anta överenskommelse med 
Stockholms Läns Landsting och kommunerna i 
Stockholms län kring personer med missbruk/beroende 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 154-1131/2016 

Dnr 150-681/2016 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens kontorsyttrande 

som sitt svar på remissen och lägger anmälan till 

handlingarna. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-10-18.  

 

Kommunförbundets Stockholms Läns styrelse beslöt den 16 juni 

2016 att rekommendera kommunerna att anta ”Överenskommelse 

mellan Stockholms läns landsting och kommunerna i Stockholms 

län kring personer med missbruk/beroende”. 

Kommunstyrelsen har därmed till bl.a. äldrenämnden remitterat 

den överenskommelsen för yttrande senast 2016-10-31. 

 

I samband med antagande av överenskommelsen åtar sig 

kommunerna och landstinget att gemensamt arbeta med ett antal 

gemensamma utgångspunkter och åtaganden för särskilda 

målgrupper, samt uppföljning genom struktur och 

processindikatorer. 

 

Äldreförvaltningen välkomnar särskilt att äldre med 

missbruk/beroende och äldre med även social problematik 

prioriteras i överenskommelsen. Den utgör en viktig del i att 

samordna stöd mellan huvudmän och förvaltningen anser att 

överenskommelsen utgör en bra grund för att personer med 

missbruk/beroende ska kunna få sammanhållna vård- och 

stödinsatser.  

Äldreförvaltningen poängterar särskilt vikten av att en samordnad 

vårdplanering (SIP) kommer tillstånd för de personer som så 

behöver. Vidare vill förvaltningen framhålla vikten av att 

kontinuerligt följa upp och kvalitetssäkra samverkan. En samlad 



 Protokoll 

Sida 30 (33) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 9 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 15 november 2016 

 

och för parterna gemensam hantering av uppkomna avvikelser 

rörande samverkan där hela vårdkedjan belyses är av stor vikt.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 



 Protokoll 

Sida 31 (33) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 9 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 15 november 2016 

 

        

§ 18   Anmälan av ekonomisk månadsrapport för 
äldrenämnden för oktober 2016 

Dnr 122-420/2016 

 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner anmälan av ekonomisk 

månadsrapport för äldrenämnden för oktober 2016 och 

lägger den till handlingarna. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-11-10.  

 

Enligt anvisningar från stadsledningskontoret ska varje nämnd ta 

fram en månatlig ekonomirapport med årsprognos för att kunna 

följa ekonomins och verksamhetens utveckling. 

 

Nämndens budget för år 2016 uppgår till 376,1 mnkr i kostnader 

och 206,8 mnkr i intäkter. Detta motsvarar en nettobudget om 

169,3 mnkr.  

Det ekonomiska läget ser sammanfattningsvis stabilt ut. 

Prognosen för året är 218,4 mnkr i kostnader och 50,5 mnkr i 

intäkter, vilket innebär ett netto om 167,9 mnkr och ett överskott 

om 1,4 mnkr. Överskottet avser minskade kostnader för 

centralupphandling av vård- och omsorgsboende om 0,2 mnkr, 

sociala system 0,2 mnkr, utveckling av hemtjänst om 0,6 mnkr, 

personal 0,3 mnkr samt medel avsatta för oförutsedda kostnader 

om 0,1 mnkr. Kostnads- och intäktsprognoserna är markant lägre 

än beslutad budget.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 



 Protokoll 

Sida 32 (33) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 9 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 15 november 2016 

 

§ 19   Anmälan av delegationsbeslut 2016-10-24  inom 
ärendegrupp 3.14 Ledigheter m.m. 

 

Föreligger delegationsbeslut från den 24 oktober 2016  

(dnr 111-747/2016). 

 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner anmälan och lägger den till 

handlingarna. 

 

 

§ 20   Anmälan av inkommen skrivelse från enskild 
person ”Gratis broddar staden erbjuder men bara till 
vissa …” 

Föreligger skrivelse daterad den 12 oktober 2016  

(dnr 420-732/2016)  

 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner anmälan och lägger den till 

handlingarna. 

 

 

§ 21    Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens 
pensionärsråd (KPR) från sammanträde den 8 
november 2016 

Föreligger protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråds 

sammanträde den 8 november 2016. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 



 Protokoll 

Sida 33 (33) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 9 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 15 november 2016 

 

§ 22   Anmälan av protokoll från det gemensamma för 
socialnämnden, äldrenämnden och 
överförmyndarnämnden råd för funktionshinderfrågor  
från den 20 oktober 2016 

Föreligger protokoll från det gemensamma för socialnämnden, 

äldrenämnden och överförmyndarnämnden råd för 

funktionshinderfrågor från sammanträde den 20 oktober 2016. 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

§ 23   Anmälan av postlista för tiden mellan den 1-31 
oktober 2016 

Föreligger äldreförvaltningens postlista för oktober 2016. 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

§ 24    Övriga frågor 

Inga frågor anmäls och ordföranden Torun Boucher (V) avslutar 

sammanträdet.  

 

 

 

 

 

 

Vid protokollet  

 

Barbara Ahlmark, nämndsekreterare 


